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                                            Kommunala pensionärsrådet och   

                        Kommunala handikapprådet   

                                                                                             2023-09-25    

Protokoll för kommunala pensionärsrådet och kommunala 

handikapprådet  
Plats:  

  

Datum och 

tid: 

  

Ledamöter  

  

  

Ersättare/ övriga 

deltagande   

  

  

Paragrafer  

  

  

Sekreterare  
  

  

 

  

Ordförande  

  

  

  

Justerare  

Sessionssalen i Kommunhuset, Skutskär  

  

2023-09-25, kl. 13.00-13:50  

  

  

Katrin Jakobsson (S), KS, mötesordförande  

Åsa Andersson Stridh (S), ordförande omsorgsnämnden  

Yvonne Forsman, PRO Skutskär  

Gunvor Lugnfors, PRO Älvkarleby  

Roland Hammarlund, PRO Älvkarleby  

Bo Janzon, SPF Laxen  

Hans Friskman, SPF Laxen  

Hannele Kumpulainen, Finska föreningen  

Ulla-Britt Lundin, HRF  

  

Anita Lindell, PRO, Älvkarleby  

Yvonne Lustig, SPF Laxen  

Hellevi Dahl, Finska föreningen  

Magnus Grönberg (S), ordförande samhällsbyggnadsnämnden 

Erik Klippmark, utredare kommunstyrelsens förvaltning  

  

  

  

19-28     
     
     

Linnéa Odevik     
    

  

 

Katrin Jakobsson  

     

  

Roland Hammarlund  
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Ordförandens signatur  

Justerarens signatur  

Justerarens signatur  
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KPR/KHR    Godkännande av dagordning  

§ 19    
Dagordningen godkänns.  

  

__________________  

  

    
    

KPR/KHR    Statusuppdatering gällande förslag till  

§ 20       bostadsförsörjningsplan, Erik Klippmark  
  

Utredare Erik Klippmark informerar om arbetet med 

bostadsförsörjningsplanen.   

  

Nästa vecka ska ett konkret förslag på mål och riktlinjer för 

bostadsförsörjningsplanen presenteras på KSAU och sedan KS. Därefter 

skickas förslaget på remiss, bl.a. till KPR/KHR. Remissen kommer troligtvis 

att skickas ut i slutet av oktober.   

  

_____________________  

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

KPR/KHR    Statusuppdatering gällande Omsorgsnämndens  

§ 21      utvecklingsarbete inom äldreomsorgen/hemtjänst, Åsa  
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Ordförandens signatur  

Justerarens signatur  
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  Stridh Andersson  
  

Omsorgsnämndens ordförare Åsa Stridh Andersson informerar om 

utvecklingsarbetet inom äldreomsorgen och hemtjänsten.  

  

Effektiviseringsarbetet inom omsorgsförvaltningen fortsätter att pågå 

kontinuerligt.   

  

Omsorgsnämnden beslutade på deras sammanträde i juni att från och med 

första oktober 2023 erbjuda måltidsdistribution till alla omsorgstagare som 

har fått biståndsbeslut gällande enklare matlagning. Tillagning av maten 

kommer att ske på Tallmon i kommunens egna tillagningskök och sedan 

köras ut med hjälp av hemtjänsten Varje dag kommer det att finnas två 

alternativ på maträtter att välja mellan och priset per måltid är 58 kr. 

Matlådor tillagade av kommunen När måltiderna lagas i kommunen kommer 

omsorgstagares näringsbehov att kunna tillgodoses och maten kommer att 

kunna konsistensanpassas efter behov.  

  

Från och med den första oktober 2023 träder en ny arbetsregel i kraft som 

innebär att alla medarbetare i kommuner och regioner ska ha minst 11 

timmars sammanhängande dygnsvila under varje 24-timmarsperiod, och att 

arbetspass ska följas av dygnsvila. Både för hemtjänsten och Tallmons vård- 

och omsorgsboende kommer detta att innebära stora utmaningar i 

schemaläggning.   

  

Omsorgsnämnden har beslutat att införa så kallad ”ombudshandel” inom 

hemtjänsten. Ombudshandel innebär att omsorgstagaren med stöd av 

personal beställer de matvaror han/hon vill ha med hjälp av en iPad, även 

betalning sker i det här steget. Processen blir liknande som när man tidigare 

skrivit en inköpslista tillsammans vid köksbordet, men nu kan 

omsorgstagaren själv se vilka varor som finns att välja bland. Därefter åker 

personalen och hämtar upp matkassen som har packats på affären. När 

personalen hämtar upp matkassar hämtar de, och kör ut, flera beställningar 

samtidigt. Införandet av ombudshandel innebär bättre arbetsmiljö för 

personalen och färre moment vid inköp. I Älvkarleby kommun är det endast 

COOP som erbjuder ombudshandel.    

  

______________________  
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KPR/KHR    Statusuppdatering gällande verksamheterna på  

§ 22      Tallmon, Åsa Stridh Andersson  
    

Omsorgsnämndens ordförare Åsa Stridh Andersson informerar om 

verksamheterna på Tallmon.  

  

Caféverksamheten på Tallmon planeras komma igång i slutet av oktober en 

eftermiddag i veckan, alternativt varannan vecka. Tanken är att personer 

från daglig verksamhet ska få jobba i caféet, men just nu är intresset för att 

jobba i caféet lågt.  

  

Omsorgsförvaltningen har sökt statsbidrag för arbete för att motverka 

ofrivillig ensamhet bland äldre och blivit beviljade 187 000 kr. Detta är en 

mindre summa än vad förvaltningen ansökt om. Med hjälp av bidraget ska 

en träffpunkt startas upp på Tallmon där både boende och andra medborgare 

är välkomna. Verksamheten kommer att ske i mindre skala än planerat men 

det kommer att finnas en samordnare som ska jobba med det på deltid. Det 

beviljade bidraget kommer dock inte att räcka till att bekosta färdtjänst till 

och från träffpunkten på Tallmon.   

  

Korttidsavdelningen 4B på Tallmon är stängd sedan 2023-08-10 och det 

finns för närvarande ingen kö till korttidsboende. Om efterfrågan på 

korttidsboende ökar så kommer förvaltningen att starta upp igen.   

  

Åsa Stridh Andersson förklarar att när en person söker plats på särskilt 

boende så görs först en utredning om personen bedöms vara i behov av att 

bo på särskilt boende, om personen inte bedöms vara i behov så får den 

avslag. Ett avslag innebär alltså inte att det inte finns plats på kommunens 

särskilda boenden.   

  

______________________  
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KPR/KHR     Information om trafiksituationen utanför Fyrklövern,  

§ 23       Magnus Grönberg  

  Samhällsbyggnadsnämndens ordförare Magnus Grönberg informerar om  

trafiksituationen utanför Fyrklövern.   

  

Sedan KPR/KHRs senaste sammanträdet har inte mycket hunnit hända, men 

planer för åtgärder finns. Resecentrum ska flyttas från centrum (Ågatan) till 

tågstationen vilket kommer minska aktiviteten runt Fyrklövern. Kommunen 

har även antagit parkeringsregler som ska förbättra parkeringsmöjligheterna 

i området, dessutom kommer parkering längre än 24h i streck att ge böter.   

  

Problemet med bilar som trafikerar cykelbanor runt fyrklövern är en fråga 

för polisen.   

  

______________________  
    

  

    

    

KPR/KHR    Statusuppdatering gällande Älvkarlebyhus planer på  

§ 24       nyproduktion, Magnus Grönberg  

    

Samhällsbyggnadsnämndens ordförare Magnus Grönberg informerar om 

Älvkarlebyhus planer på nyproduktion.   

  

Älvkarlebyhus har lämnat in och fått beviljat planbesked för Siggeboda 17:36 

(MM-huset) där Älvkarlebyhus önskar detaljplaneläggning för påbyggnad med 

tre våningar i centrala Skutskär. Enligt planbeskedsansökan ska två av våningarna 

rymma bostäder och den tredje ska vara till för servicefunktioner och förråd. 

Detaljplanen kan vinna laga kraft år 2026. 

  

KPR/KHR tar med sig frågan vidare till nästa sammanträde.   

  

_____________________  
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KPR/KHR    Statusuppdatering gällande detaljplaner för området  

§ 25      Östangård/Gläntorna, Magnus Grönberg  

         Samhällsbyggnadsnämndens ordförare Magnus Grönberg informerar om       

                            detaljplaner för området Östangård/gläntorna.  
    

Under sommaren har detaljplan för Östangård varit ute på samråd. Just nu 

pågår markteknisk undersökning och sedan ska även en dagvattenutredning 

genomföras. Innan årsskiftet ska ärendet ut på remiss och enligt den 

preliminära tidsplanen ska detaljplanen sedan antas under våren 2024.  

  

Längst Västanåvägen håller just nu en så kallad bygdeväg på att byggas. En 

bygdeväg är konstruerad med endast en körbara för motorfordon i mitten och 

med extra bred vägren för cyklister och fotgängare på varsin sida. På 

Trafikverkets hemsida finns en instruktionsvideo som visar hur man ska köra 

på en bygdeväg.    

  

Ledamöter från rådet frågar vilka planer det finns för matsalen på Fyrklövern. 

Ordförande kommer att lyfta frågan vid nästkommande sammanträde  

  

_______________________  

  

  

    

KPR/KHR  När kan ett öppet möte på Fyrklövern med  

§ 26               Älvkarlebyhus och Älvkarleby kommun bli av?  

    
Ordförande Katrin Jakobsson informerar om att ett möte på Fyrklövern med 

Älvkarlebyhus och kommunen planeras att genomföras i oktober-

november.  

  

______________________  
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KPR/KHR     Fixarservice  

§ 27  

Från pensionärsorganisationerna och finska föreningen vill man framföra ett 

önskemål om att kommunen omprövar sitt beslut gällande tjänsten  

”fixarservice” som kommunen tidigare erbjöd, men som sedan lades ner. 

Föreningarna anser att den typen av service kan möjliggöra för många äldre att 

bo kvar i sina ordinarie bostäder längre innan det blir aktuellt för dem att flytta 

till vård- och omsorgsboende. På så sätt skulle det även innebära en långsiktig 

besparing för kommunen.   

  

Katrin Jakobsson tar med sig frågan.   

  

______________________  

   

    

KPR/KHR     Övriga frågor  

§ 28    
  Datum för KPR/KHR i november:  

  

Beredning  

13/11  kl. 09:00-10:30  

  

Sammanträde  

30/11   kl. 13:00-15:00  

  

_______________________  
  

  


